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POLGÁRMESTERI TÁJÉKOZTATÓ    

Először is – sajnos az utóbbi időkben már szoká-
sossá vált gyakorlat szerint – a koronavírus hely-
zetről kell ejtenünk néhány szót. A második 
hullámot még épphogy magunk mögött tudhat-
juk, máris itt a harmadik hullám, amely újabb 
kihívások elé állít mindenkit. Az viszont örven-
detes, hogy már folyik a perbáli polgárok oltása 
is; vannak akiket a háziorvosuk a rendelőjében 
olt be, mások pedig a törökbálinti oltóponton 
vehetik fel az oltást, illetve más, egyéb lehetősé-
gek is adódhatnak. Nem az a lényeg, hogy hol, 

sőt az sem igazából fontos, hogy milyen gyártású a vakcina, hanem az a fontos, 
hogy a lehetőségekhez képest a leghamarabb és minél többen éljünk a lehető-
séggel! A felelőséggel nyilatkozó szakemberek mind ezt ajánlják!
   Ennél több, konkrétabb információt ezeken a hasábokon nehéz lenne írnunk, 
hiszen most különösen gyorsan változhat a helyzet. A „harmadik hullámra” ugyan-
is a sokkal gyorsabb terjedés jellemző, hiszen megjelentek már nálunk is a külön-
böző mutációi a vírusnak. Kérjük figyeljék az országos médiumokat az aktuális in-
tézkedésekkel kapcsolatban, valamint a Hírmondó fb-oldalát a helyi intézkedések 
vonatkozásában!
   Az idei költségvetés – melynek főösszege mintegy 770 millió Forint  - elfogadás-
ra került. Ez az idei szám kissé alacsonyabb az előző évekhez képest. Ez többek kö-
zött amiatt van, mert a nagyobb pályázataink kifutottak, amelyek az előző években 
jelentkeztek a költségvetésekben. 
Az idei költségvetésünk fedezetet nyújt a település biztonságos működtetésére, in-
tézményeink fenntartására, valamint kisebb pályázataink finanszírozására. Emellett 
folyamatosan várjuk és figyeljük az új pályázatok megjelenését; amin tudunk és 
érdemes azon indulunk. Amennyiben támogatást kap valamely pályázatunk, akkor 
az módosítja a költségvetést. Bízunk abban, hogy az év végén visszatekintve majd 
az idei költségvetési főösszeg sem marad majd el lényegesen az előzőektől.  
A közösségi médiákban időről-időre fellángol a vita a közterületeinken néha ta-
pasztalható állapotokról, s hogy ezeket az „önkormányzat miért nem oldja meg”.
Nos, az önkormányzati anyagi és emberi kapacitásai végesek, alapvetően az intéz-
ményeink és az azokhoz tartozó közterületek rendben tartására hivatottak. 
A magánterületek és a hozzájuk tartozó közterületek (járda, kapubehajtó, árok, 
zöldsávok…) rendben tartása nem az önkormányzat feladata. Az elvileg az önkor-
mányzathoz tartozó területeken sem az önkormányzat szemetel, vagy rongál meg 
adott esetben dolgokat, hanem ezeket bizony a közösségünk renitens tagjai követik 
el. Sajnos előfordul, hogy ezen elkövetők fiatalkorúak, s esetleg a családjuk sem 
sejti, hogy miket „ügyködnek” amíg nincsenek otthon. Tudjuk, hogy a mostani, 
veszélyhelyzettel súlyosbított idők mindenkit megviselnek, frusztrálnak, de kérünk 
mindenkit az odafigyelésre, a fiataljainkkal való fokozottabb törődésre!

M 1 0 0  f e j l e m é n y e k

A térségünkön keresztülvezető gyorsforgalmi út ügye, ha lassan is, de halad. A
minket leginkább érintő, ún. Tök-Perbál bekötőút nyomvonalának kiválasztása
ügyében decemberben tartott közmeghallgatás és a kitartó lobbizás eredménye-
ként az általunk preferált, kedvezőbb A-nyomvonal kapott zöld utat a környezet-
védelmi hatóságtól. Ezután a nyomvonal becsatlakozott a főpálya és járulékos léte-
sítményeinek kiemelt beruházási ügymenetébe. Ez a teljes beruházás megkapta az 
építési engedélyt, jelenleg a kiviteli tervek készítése zajlik, amely az év első felében 
elfogadásra kerülhet – a tervezők tájékoztatása szerint.

BorBás Tamás
Mezőőr

Telefon: 30 206 5135

TóTh Béla 
Körzeti megbízott

Telefon: 70 492 0734

Futó pályázatok, projektek

A piac területén folyamatosan dolgoz-
nak; kívül a tér burkolása zajlik, a kiszol-
gálóépületben a belső munkálatok.

A ravatalozó felújításának előkészületei 
folynak: elkészült a talajmechanikai vizs-
gálat, folyik a kiviteli tervek készítése. 

Az év elején jelentek meg pályázatok,
 ezek közül – immár sokadszor –
a Zrínyi utca felújítását adjuk be, illetve 
a Magyar Falu Program folyamatosan 
megjelenő pályázati lehetőségeit tanul-
mányozzuk, hogy azok közül melyek 
lehetnek Perbál számára elérhetőek. 

Az iskola bővítés-felújítás ismét megtor-
pant, mivel újabb nehézségek akadtak. 
A régészeti ásatások miatt újra kell tervez-
tetni az alapozást, másrészt a régi épület 
megtartandó részéről is kiderült a bontás 
közben, hogy nem csak a tetőt, hanem a 
falazat nagy részét is tovább kell bontani.

Alakul a piac tér formája

A piac kiszolgálóépület 
belső munkálatai is zajlanak

A bontás alatt lévő 
régi iskolaépület
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Tájékoztató az óvodai beiratkozásról
Ezúton értesítjük a Tisztelt Érdeklődőket, 

hogy a Mézeskalács Óvoda és Konyha 
a 2021/2022. nevelési évre vonatkozó

beiratkozására (személyesen vagy online)  
az alábbi időpontokban kerül sor óvodánkban:

2 0 2 1.
április 26-án hétfőn: 8-17 óráig,
április 27-én kedden, 8-17 óráig,
április 28-án szerdán 8-12 óráig.

Az óvodába az a gyermek iratható be 
előjegyzésbe, aki 

2022. augusztus 31-ig betölti a 3. életévét.
A beiratkozás módja a járványhelyzet alakulásától 

függ, pontos feltételeiről a beiratkozást 
megelőzően tájékoztatjuk 

az érdeklődőket az óvoda és a község honlapján, 
illetve kifüggesztjük a hirdetőtáblákon.

A beiratkozáshoz az alábbi okmányokra lesz 
szükség:

A gyermek és a szülők 
személyazonosságát igazoló dokumentumok :

- személyi igazolvány,
- lakcímkártya,

gyermek: 
-  születési anyakönyvi kivonata,

 - gyermek TAJ kártyája 
A Mézeskalács Óvoda és Konyha illetékessége,

 működési területe: 
Perbál Község Közigazgatási területe.

Szeretettel várunk minden kedves  perbáli 
óvodáskorú gyermeket!

Homonnai Ildikó óvodavezető

ÓVODAI HÍREK

A Farsang a vízkereszttől hamvazószerdáig tartó télbúcsúztató 
időszak, amikor az óvodában a zord, fagyos napokat felváltja a 
vidám, játékos, izgalmas hagyományok felelevenítése. 
   A gyerekek minden évben nagyon várják ezt az időszakot. A jár-
ványügyi helyzetre való tekintettel idén valamelyest változtat-
nunk kellett a szokásokon, de a hagyományokat így is felelevení-
tette minden csoport. 
Február második hetében beszélgettünk régi farsangi szokásokról, 
megnéztük az előző évek óvónők által előadott meséinek videóit, 
szalagokkal, maszkokkal, bohócokkal és a gyerekek munkáival 
feldíszítettük az óvodát.
Szerdán a középső csoportosok felelevenítették a busójárás hagyo-
mányait. A saját maguk által készített félelmetes maszkokban, 
hangszerekkel a kezükben űzték a gyerekek a telet az óvoda folyo-
sóin. „Jöjjön a tavasz! Menjen a tél!”
A farsangi időszak vége az óvodában a jelmezes beöltözés napja. 
Ezen a napon átváltozott mindenki, így együtt énekelt, ünne-
pelt, táncolt a tündér a Pókemberrel, a dinoszaurusz a nyuszival, 
a kalóz a hercegnővel… 
   Minden csoportban szólt a zene, a vidám mulatozás; süteményt 
ettek, üdítőt ittak a jelmezbe bújt gyerekek és felnőttek. 
Reméljük, hogy sikerült elijesztenünk a telet, mert nagyon várjuk 
már a tavaszt! 

Máthé Enikő óvodapedagógus    

Perbáli született
2 0 2 1.  F e b r u á r
• Keresztély Krisztina és Kovács Márton   gyermeke, Levente
• Verszai-Franyik Henrietta és Galambos Tamás     gyermeke, Zselyke
• Kersztúri Anna és Jilg András   gyermeke, Anna Ágnes

A forrAdAlom jelképe: A kokárdA

Az 1848–49-es forradalom és szabadságharc talán legjelleg-
zetesebb jelképe a kokárda, mely a a március 15-i megem-

lékezések évro"l évre visszaköszöno" eleme.

A kokárdA története
A kokárda 1789-ben, a francia forradalom idején jelent meg, 

ekkor kezdett el terjedni a kék-fehér-piros trikolór, 
amely késo"bb a francia állam nemzeti zászlóját 
adta. A szó ma számos nyelvben megtalálható, 

de az eredete a francia nyelvben keresendo": a szó 
töve a coq, mely kakast jelent, ebbo"l alakult ki a 

kakastaréj jelentésu" cocarde. Ezzel összefüggésben 
talán az sem véletlen, hogy a franciák eredetileg 

kalapra tu"zve hordták kokárdájukat.
A magyar kokárda elterjedése az 1848-as forrada-

lom kezdetéhez kötheto", a hagyomány szerint 
ugyanis a radikális márciusi ifjak vezérei, Peto"fi Sándor 

és Jókai Mór szerelmeikto"l, Szendrey Júliától és Laborfalvi 
Rózától kaptak nemzeti színu" szalagból hajtott kokárdát, amit 

a kabátjuk hajtókájára, a mellrész szív felo"li oldalára tu"zve 
hordtak. A magyar kokárda a nemzeti függetlenedés jelképe, 

viselo"je pedig a magyar forradalom és szabadságharc
eszméivel szimpatizál.

MÁRCIUS 15. NEMZETI ÜNNEPÜNK
A járványhelyzet sajnos nem teszi leheto"vé 

Nemzeti ünnepünkön 
a községi megemlékezés megrendezését. 

Mindenkit buzdítunk - a járványügyi korlátozások 
betartása mellett - az egyéni, családi megemlékezésre, 

egy-egy virág, zászló elhelyezésére a Ho"sök terén! 
Emlékezzünk Ho"seinkre!

Búcsú Landszmann Józseftől

Február 26-án vettünk búcsút Landszmann Józseftől, 
aki községünk Szlovák Nemzetiségi Önkormányzatának 
tagjaként bő évtizedig tevékenykedett Perbálon. Képvi-

selte községünk szlovák nemzetiségű lakosait, támogatta 
intézményeinket, többek között a Mézeskalács Óvodát, a 
Kis-forrás Német Nemzetiségi Általános Iskolát, a község 

Római Katolikus Egyházközségét. Hangulatos szlovák estek 
megrendezésében közreműködött, tartalmas kirán-

dulásokat szervezett, melyek nagyon népszerűek voltak. 
Mindig örömmel vett részt az óvodai, iskolai, 
önkormányzati, valamint német nemzetiségi 

önkormányzati rendezvényeken. 
Halálával Perbál község szlovák nemzetiségének 

kiemelkedő egyénisége távozott körünkből, 
akire szeretettel emlékszünk.

„Chceli by ste pozna' tajomstvo smrti? 
Ale ako ho môžete nájs', ke' ho nehl'adáte v srdci života? 

Lebo život a smr' sú jedno, 
rovnako ako jedno sú rieka a more.“

Chalíl Džibrán

(„Szeretnénk a halál titkát megismerni?
Hogy is lelhetnénk meg,

ha nem az életünkben keresnénk a szívek mélyén?
Hiszen az élet és a halál elválaszthatatlan,

mint a folyó a tengertől.”)

Perbál Község Önkormányzata

Farsáangi hagyomáa
,
nyok
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ISKOLAI  HÍREK

Az idei farsang a járványhelyzet miatt osztálykeret-
ben valósult meg. Sajnos elmaradtak a már hagyo-
mányos osztálytáncok, a tanári tánc, a tombola, a
közös disco, de a kreatív tantestület, a lelkes peda-
gógusok mindent megtettek azért, hogy a gyerekek-
nek ez a farsang is felejthetetlen élményt nyújtson! 
Köszönjük a Szülői Szervezetnek a világító karkötő-

ket, a finom pizzákat és a farsangi fánkokat! 
Az osztályfőnökök beszámolóiból idézünk: 

 „A farsangi délelőttünkön mindenki jelmezbe öltöz-
ve érkezett az osztályba. Levetítettük az első magyar
hangos, színes rajzfilmet (1951), A kiskakas 
gyémánt félkrajcárját. Ezután következett jelmezes
felvonulásunk, valamint a betanult zenés ugróisko-
lánk. A program második felét a kötetlen társasjá-
ték, tánc, beszélgetés, vidámság, iskolánk régi far-
sangi táncainak megnézése jellemezte. Tartalmas, 
szép délelőttöt töltöttünk együtt.” (Bakai Anikó)

„A 2. osztályos gyerekek számára izgalommal telt 
el a délelőtt, melyet a jelmezes bemutatkozással 
kezdtünk, majd következett a tánc. Interneten 
olyan zenés táncokat mutattam nekik, ahol a 
koreográfia adott volt, nekik csak utánozni kellett a 
mozgásokat, ezután játszottunk egy kicsit, „Ameri-
kából jöttem” és „álnevek” nevű játékkal töltöttük 
az időt. A gyerekek élvezték a játékokat, egymást 
segítve kitalálták a szavakat. Zárásként táncoltunk 
még egy kicsit, nagyon élvezték a táncot. Mindenki 
feltöltődött a farsang hangulatával.”
 (Mayerné Aller Rita)
„A 3. osztály is nagyon készült a farsangra. A 
gyerekeknek a lelkesedését az sem befolyásolta, 
hogy csak osztálykeretben tudtuk megtartani. Két 
betegünk kivételével mindenki 
jelmezben jött, melyeket kis 
szöveg kíséretében mutattak be, 
amiről filmet is készítettünk. A 
jelmezbemutató mellett több 
közös játékot játszottunk. A 
legnagyobb sikere a „Lets 
dance”-nek volt, ami pótolta a 
közös táncot. Gyorsan eltelt az 
idő.” (Czakó Péter)

„Hogy milyen volt a farsang a 4. osztály-
ban? Izgatottan érkeztünk, valamennyien 
jelmezben. A bemutatkozás után titkos 
szavazással eldöntöttük, kié a legszebb, 
a legötletesebb, a legmunkaigényesebb 
és a hozzá leginkább illő jelmez. Végre 
jött a zene, a mulatság. Vidáman 
táncoltunk. A jelmezverseny jutalma nagy 
taps és csoki volt. Kicsit elfáradva és sok 
élménnyel indultunk haza.” 
(Csátiné Varga Mónika)
„Az 5. osztály is nagy lelkesedéssel vár-
ta a farsangot. Napokkal előtte feldíszí-
tettük az osztálytermet és megbeszél-
tük, hogy ki mit hoz a bulira, mely 
nagyon jól sikerült, köszönhető az osz-
tály összefogásának és hangtechniku-
sainknak, akik a zenéről és fénytech-

nikáról is gondoskod-
tak. Sokat táncoltunk, rendez-
tünk jelmezfelvonulást a 
gyerek zsűrink előtt, „limbó 
hintóztunk”, sziget táncot 
jártunk, székes táncot és 
partvis táncot játszottunk.” 
(Sáfárné Földi Mária)
„A 6. osztályos gyerekekkel a
tavalyi farsangi táncunkat 
mutattuk be Szilvi néninek, amikor nagy 
örömünkre Andrea néni és Tünde néni 
toppant be az osztályunkba, így még 

egyszer eljárhattuk a táncunkat. A siker nem maradt 
el. Ezután Misi szolgáltatta nekünk a gyerekek által 
előre megrendelt zeneszámokat. Mindenki hozott 
valamilyen kis meglepetés tárgyat előre csomagolva 
újságpapírba, ezekből húztunk zsákbamacskát. 
Nagyon jól sikerültek a programok.”
(Payer Ferencné Eta)
„A hetedik osztály az előző évi farsangi táncok 
felidézésével és megtekintésével töltötte a farsangot. 
Egy kicsit előre is tekintettünk, beszélgettünk arról, 
milyen legyen a jövő évi nyitótáncunk.” (Makainé 
Kováts Judit)
„Szülői szervezés jóvoltából a gyerekek 
online szabadulószobás csapatjátékban ve-
hettek részt. A közös játék és az együtt gon-

 Anya mesél - az óvodában
Minden év február 21. az Anyanyelv Nemzetközi Napja, 
2000-től ünneplik világszerte. Az anyanyelv az ember e-
gyik legféltettebb kincse. Kicsi gyermekkorban édesanyánk 
tanít meg a szavakra bennünket, ez meghatározza szemé-
lyiségünket, gazdaggá teszi kultúránkat. 
   Már néhány éve óvodánkban mi is megemlékezünk erről 
a napról. Az idén kitaláltuk, hogyan tegyük emlékezetessé 
az ide járó gyermekek számára ezt a kezdeményezést. 
Megszólítottuk a szülőket, hogy ezen a héten behozhatják 
gyermekük kedvenc mesekönyvét, amiből minden nap mi 
óvónénik mesélünk a kicsiknek. 
Ebben a projektben felmerült egy nagyon jó ötlet is a neve-
lőtestület körében, hogy mi lenne, ha anyukák mesélnének 
a gyerekeknek. Mivel személyesen most nem tudtuk fogad-
ni őket, így a vállalkozó kedvű anyukák otthon felvették 
kamerával a mesélést és eljuttatták nekünk az óvodába. 
Volt, aki videófelvételt, volt, aki csak hanganyagot küldött 
be, amit lejátszottunk a gyermekeknek. Voltak olyan anyu-
kák, akik élőben jelentkeztek be a mesével. 
A nagycsoportosoknak egy anyuka a plébániakertben, a 
szabadban mesélt. 
Öröm volt számunkra, hogy nagymamák is vállalkoztak 

erre a nemes feladatra - még nem olyan rég óvónénik vol-
tak itt nálunk -, hiszen ők is nagyon nagy szerepet vállal-
nak a családok életében. Nagyon tetszett a gyerekeknek a
mesélés, ez a csillogó szemeken és mosolygós arcokon látszott.
Örültünk neki, sok szép élményt jelentett mindenki 
számára.
   Köszönet a projektben szerepet vállaló anyukáknak és 
nagymamáknak. Nagyon sikeres volt, minden évben sze-
retnénk folytatni ezt a szép hagyományt.

Molnár-Kiss Aranka óvónő

NNapjainkban minden ember megtapasztalja - le-
gyen kicsi, nagy, idős vagy fiatal, hogy egészségünk 
megőrzése mennyire fontos és központi kérdés.
Óvodánkban csoportonként projekt módszer kereté-
ben változatosan, játékosan igyekeztünk ehhez sok 
információt átadni, és gyakorlati tanácsokkal is 
ellátni a legkisebbeket. Nagy hangsúlyt fektetünk a 
mindennapos testmozgásra, amennyit csak tudnak 

friss levegőn mozognak a gyerekek, örülnek a jó 
időnek. A csoportban tartott mezítlábas talptornát 
is nagyon kedvelik, ami későbbiekben helyes 
testtartásuk alapjaként szolgál. A csoportszobákat 
rendszeresen, alaposan szellőztetjük. Megtanítjuk 
a gyerekeket a mozgás utáni lassú, nyugodt, mély 
levegővételre, ami testileg, lelkileg megnyugtat.

Az egészséghéten kiemelkedő témáink egyike 
volt az egészséges táplálkozás is. Megbeszéltük a 
gyerekekkel a szervezetünk számára egészséges, 
és egészségtelen táplálékokat is. Újságból 
kivágott ennivalókat ragasztgattuk
egészséges, és elromlott fog transzparen-
sére, hogy ezáltal gyakorlatba ágyazva
elmélyüljön tudásuk, és ösztönözni tudjuk 
őket az egészséges táplálékok kiválasztá-
sára. Hangsúlyoztuk a nyers gyümölcsök-
zöldségek egészségességét és a rend-
szeres, főként édességek utáni fogmo-
sás fontosságát.
   Az egészséges életmód témakörében 
fontosnak tartottunk beszélni a gyerekekkel 
a személyes higiéniáról is. A mindennapi 
mosakodás, tisztálkodás, fésülködés mellett 
sokat beszélgettünk a vírus kapcsán a helyes 
és alapos kézmosásról, mindezt szemléltetve 
és jól be is gyakoroltuk a gyerekekkel együtt.
Megbeszéltük a gyerekekkel: ahhoz, hogy 
egészségesek maradjanak fontos az is, hogy ebéd 
után lepihenjenek, és jót tesz az egészségüknek, ha 
korán mennek este lefeküdni. Alvás közben emésztik 
meg a szervezetük számára fontos vitaminokat, és 
pihenik ki a napi fáradalmakat, hogy energiával 
telve tudjanak felébredni másnap.
   Zöld óvodaként gyakran megéljük a gyermekekkel 
a természettel való egyensúlyban élés szépségeit. 
A természetadta gyógymódok rengeteg lehetőséget 

Egy hét az egészség jegyében

” Az egészség nem minden, de az egészség nélkül minden semmi.”
kínálnak számunkra egészségünk megóvására, a 
gyógyulásra a népi gyógymódok által. A gyerekek 
természetes kíváncsiságára alapozva sok-sok gyógy-

növényt, gyógyteát ismertünk és kóstoltunk meg, 
ami az egészségünk szolgálatára lehet. Örömünkre 
szolgált, hogy a gyerekek kedvet kaptak az 
óvodában szerzett egészségmegőrző tapasztalatai-
kat szüleikkel is megosztani, kipróbálni. Mindezzel 
megőrzik, becsempészik hétköznapjainkba értékes, 
és az óvoda által is fontosnak tartott, lassan 
feledésbe merülő népi hagyományainkat, szoros 
kapcsolatot tartva így a jelen és múlt, a családok és 
az óvoda között.

Koós Kinga óvónő

dolkodás volt a cél, az igaz csapatjáték. Számomra 
ismét megerősítést nyert, hogy a 8.a osztályos 
tanulók tudnak és szeretnek együtt dolgozni. Büszke 
vagyok rájuk.” (Katona Levente)
„A 8.b osztályos diákok is online szabadulószoba 
játékon vettek részt. Három csapatot alkotott az 
osztály, minden csapat egy kiválasztott témán belül
végezte a feladatokat. A játékban való továbblépés-
hez, akárcsak egy valós szabadulószobában, kódo-
kat kellett megfejteni, rejtélyeket kellett megoldani 
a gyerekeknek.” (Homoki Béla) 
Köszönjük a Szülői Szervezet meglepetéseit és a 
pedagógusok lelkes szervező munkáját, mellyel a 
járványhelyzet ellenére, osztálykeretben is nagy 
élményt tudtak szerezni tanulóinknak. 

Kincsesné Kuthy Etelka intézményvezető-helyettes

Iskoálai Farsang
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Beszélgetés Czentye Edinával, 
a Kis-forrás Német Nemzetiségi Általános Iskola 

Szülői Közösségének korábbi elnökével
- Mikor választották meg az iskolai szülői szervezet elnökévé és 
meddig látta el ezt az önkéntes feladatot?
   - A 2013/2014-es tanévben, amikor a lányom második osztá-
lyos volt, akkor választottak meg a szervezet elnökévé és a 2019/-
2020-as tanévig láttam el ezt a feladatot. 

   - Milyen feladatai voltak a szülői szervezet elnökeként?
   - Volt egy közösen elfogadott munkatervünk, és az évek során 
kialakult, hogy melyik időszakban milyen program van, és en-
nek kapcsán milyen feladataink vannak. 
Eleinte még októberben is tartottunk egy jótékonysági rendez-
vényt, ennek a szervezését, lebonyolítását végeztük. 
Aztán novemberben a Márton napi felvonulásnál pogácsát és 
teát osztottunk, amit a konyhai dolgozók készítettek el. 
Decemberben az iskolai jótékonysági adventi vásárra ösztönöz-
tük a szülőket, hogy felajánlással, ajándéktárgyakkal támogassák 
a rendezvényt. 
Januárban volt az „utószilveszteri-előfarsangi„ bálunk, melynek 
előkészületei már decemberben elkezdődtek. Meglepetés műsort 
tanultunk be közösen a Szervezet tagjaival, és a bál lebonyolítá-
sa, szervezése is a mi feladatunk volt. Ez a program minden év-
ben egy nagyobb falat volt, több energiát és odafigyelést igényelt, 
mégis ezt szerettem a legjobban szervezni. Nagyon jó kis csapattá 
kovácsolt össze bennünket; sokáig azok is részt vettek még a megle-
petés műsorban, akiknek a gyerekei már elballagtak az iskolából. 
Februárban a gyerekek farsangi báljára készültünk; részt vettünk 
a büfé lebonyolításában, illetve mi vásároltuk meg a tombola 
ajándékokat. A gyerekek minden évben kaptak egy-egy világító 
karkötőt és csokit, a farsangi rendezvény utáni első hétfőn pedig 
minden osztály kapott egy-egy tortát. Ezt is a Szülői Szervezeti 
tagok szervezték, bonyolították le. 
Nyár elején, a gyereknapon gofrit sütöttünk a gyerekeknek. 
Szintén nyár elején két alkalommal jótékonysági családi napot 
szerveztünk, aminek nagy sikere volt. Ez nem volt benne a Szü-
lői szervezet munkatervében, hanem az akkori tagokkal és az 
iskola nevelőtestületével találtuk ki és szerveztük meg. 
Minden év júniusában a Pedagógus nap alkalmából köszöntöt-
tük pedagógusainkat süteménnyel, műsorral és egy kis ajándék-
kal. 
   - Milyen új hagyományokat vezetett be a Szülői Szervezet az 
irányítása alatt?
   - Az előbb felsorolt programok már mind régi hagyományok 

voltak, ezeket továbbvittük. Ezek közül a pedagógusok köszön-
tése az, amit az elnökségem alatt reformáltunk meg.  Pedagógus-
nap reggelén már feldíszítettük a tanári termet, virágot, süte-
ményt hoztunk és egy rövid műsor keretében köszöntöttük meg a 
pedagógusokat. 
   - Milyen iskolai programra, eseményre emlékszik legszíveseb-
ben a Szülői Szervezet elnöki feladatai közül?
   - Az „utószilveszteti-előfarsangi” bál szervezése volt a kedvenc 
feladatom, nagyon jó szívvel gondolok rá vissza. Jó kis csapat let-
tünk az évek alatt. Mindig jó volt a hangulat, de sok nehézséggel 
is megküzdöttünk. A meglepetés műsorra esténként próbáltunk, 
mindenki a munka utáni szabadidejében, a családot otthon 
hagyva vett ezeken részt. Összességében elmondhatom, hogy a bál 
szervezése sok bonyodalommal járt, de a végére mindig egy kerek 
egésszé sikerült összeállítanunk. 
   - Milyen volt a kapcsolata a szülői szervezet tagjaival?
   - Szerencsésnek mondhatom magamat, mert egy nagyon jó szü-
lői csapattal dolgozhattam együtt nyolc évig. Lelkesek és támoga-
tóak voltak, ha kellett tudtunk a gyerekek érdekében kompro-
misszumokat kötni egymással. 
Hálás vagyok, hogy velük dolgozhattam együtt. Az évek során 
kialakult, hogy kinek melyik feladat testhezálló, mindenki meg-
találta a helyét a Közösségben és kivette a részét a munkából.
Remélem, hogy Csillának is sikerül ezt a hangulatot, légkört 
továbbvinni. 
   - Milyen volt a kapcsolata az iskola vezetőségével, pedagógusaival?
   - A pedagógusok, és az iskola vezetése mindig együttműködő 
volt a felmerülő problémákkal kapcsolatban. Közösen kerestük a 
megoldásokat, partnerként dolgoztunk együtt. Számomra sokat 
jelent ez a nyolc év, sokat tanultam belőle, mind a szervezési fe-
ladatok kapcsán, mind pedig emberileg. 
   - Milyen elért eredményre a legbüszkébb?
   - Minden, amit együtt elértünk számomra mind nagy büszke-
ség. Fontosnak tartom azt kiemelni, hogy az elnökségem alatt 
anyagilag támogattuk az iskola körüli járdafelújítást, a mosdók 
felújítását, valamint az iskolarádió kialakítását is.
   - Milyen munkakörben dolgozik jelenleg, hogyan segíti a jövő-
ben az iskola munkáját?
   - A perbáli iskolában dolgozom jelenleg iskolatitkárként, fela-
datom elsősorban a vezetőség munkájának segítése. Emellett 
szívesen részt veszek az iskola életében és segítek abban, amiben
tudok. Ez a munkakör abban hasonlít a Szülői Szervezeti  fela-
datokhoz, hogy igencsak sokrétű. Nem csupán az íróasztal mö-
gött kell ülni, hanem vannak egyéb feladatok, amiket nagyon él-
vezek, és az iskolába járó gyerekekkel is nap mint nap találkozom. 
Jó érzés, hogy továbbra is részt vehetek az iskola életében, csak 
éppen most más szempontból látom azt. Tóth Anna

Beszélgetés Holesné Juhász Csillával, 
a Kis-forrás Német Nemzetiségi Általános Iskola 

Szülői Közösségének jelenlegi elnökével

   - Mi inspirálta, hogy elvállalja ezt az önkéntes munkát, a szü-
lői szervezet elnöki feladatait?
   - Nagyon sokat köszönhetek a perbáli iskolának, ha csak fele 
annyit vissza tudok adni ezzel a feladatkörrel, mint amit én 
kaptam - már elégedett leszek.
   - A jelenlegi járványhelyzet befolyásolja-e a hagyományos isko-
lai programok szervezését?

   - Igen, sajnos sok programot át kell alakítani, hogy a járvány-
ügyi szabályoknak megfelelően meg tudjuk őket tartani. De tö-
rekszünk arra az iskola vezetőségével, hogy a gyerekek életét mi-
nél színesebbé tegyük.
   - Milyen a kapcsolata a szülői szervezet tagjaival és az iskola 
pedagógusaival, vezetőségével?
   - A szülői szervezet tagjaival jó kapcsolatom van, régóta ismer-
jük egymást, és az ő egyetértésükkel vettem át ezt a feladatkört. 
Az iskola vezetőségével is nagyon jó kapcsolatom van, és régi szép 
emlékeim. Bors Andrea igazgatónő még az osztályfőnököm is 
volt. Vele heti kapcsolatban állok, persze csak telefonon. A többi
pedagógus közül is vannak néhányan, akik még tanítottak 
engem, és természetesen a többiekkel is jó viszonyt ápolok.  
   - Milyen feladatokat végzett eddigi elnöki munkája során?
   - A járvány nagyon megnehezíti az elnöki munkámat. Arra 
törekszünk az iskola vezetőségével, hogy hagyományos iskolai 
programok ne maradjanak el.
Ilyen volt a Márton nap, amikor a felvonulás elmaradt, viszont 
ebben az évben is - a konyhai dolgozók segítségével - minden 
osztály kapott friss meleg pogácsát.
A farsangot a gyerekek osztályszinten ünnepelték, pizzát és far-
sangi fánkot kaptak tőlünk.
Az éves jótékonysági iskolai bálunkat sajnos idén nem tudtuk 
megtartani a járvány miatt, de ennek pótlásáról is már gon-
dolkodunk.

   - Milyen tervei vannak a jövőre nézve?
   - Azt a szellemiséget szeretném továbbvinni, amelyet az 
elődömtől vettem át. Igaz egy nehéz helyzetben kerültem erre a 
pozícióra, de megpróbálom belőle a maximumot kihozni. 
   - Hogyan tudja összeegyeztetni ezt a megbízatást a munkahe-
lyi feladataival, családi életével?
   - Egy összeszokott lelkes csapatot vettem át, nagyon sok segít-
séget kapok a többiektől. Minden elődömnek volt egy jobb keze, 
nekem Molnárné Szántó Andrea lett, aki rengeteget segít a szer-
vezésben, beszerzésben. Ha én nem vagyok elérhető, akkor ő fog-
ja össze a csapatot. De természetesen a többiek is nagyon sokat
segítenek. Kigondolunk egy ötletet, ha az iskolavezetőség rábó-
lint, akkor a csapat elkezd rajta dolgozni, persze éppen kinek 
milyen kapacitása van rá. 
   - Nemcsak a szülői szervezet elnökeként, hanem egészségügyi 
dolgozóként is segíti az iskola munkáját a mostani járványhely-
zetben. Milyen segítséget nyújtott az iskolának?
   - Ősszel, iskolakezdéskor az iskola meghívott, hogy tartsak 
előadást minden osztályban a helyes kézmosás, illetve az alapvető 
higiéniás szabályok betartásáról.

Köszönet a Német Nemzetiségi 
Önkormányzatnak 

A Német Nemzetiségi Önkormányzat támogatja az iskolánkban folyó 
német nemzetiségi oktatást, a tárgyi feltételek javítását és szakmai 
programok megvalósítását. A nyári szünidőben pályázati forrásból a 

tornateremben az emeleti fiú öltöző és vizesblokk felújítását támogatták. 
A Német Nemzetiségi Önkormányzat nemrégiben új, kékfestő anyagból 

készült függönyökkel ajándékozta meg iskolánkat, 
melyek az iskola ebédlőjét díszítik. 

Az ebédlő új kékfestő függönyei iskolánk német nemzetiségi
hagyományait jelképezik. Ugyanebből az anyagból készült

arcmaszkokat kaptak ajándékba az iskola pedagógusai, dolgozói.
Ezúton szeretnénk köszönetet mondani a támogatásokért 

a Német Nemzetiségi Önkormányzat elnökének, Bakai Anikónak 
és a nemzetiségi képviselőknek. 

   Bors Andrea intézményvezető

Korszerűbb Iskoláért Alapítvány 
– Köszönet az adó 1% felajánlásáért

Ezúton tájékoztatjuk Önöket, hogy 2020. évben az alapítvány támogatta 
az iskolai nyári táborokat, az adó 1% felajánlásokból befolyt összegből 

informatikai eszközöket, kiegészítőket vásároltunk az iskolának. 
Az alapítvány bevételeinek nagy része az adók 1%-os felajánlásaiból 

és az iskolai papír- és vasgyűjtés bevételeiből származik. 
Köszönet mindazoknak, akik az adójuk 1%-át felajánlották az előző 

évben, kérjük támogassa 2020. évi adójának 1 % felajánlásával 
idén is iskolánk alapítványát. 

Az alapítvány adószáma: 18666681-1-13
Támogatásukat előre is köszönjük!

Juhászné Szatmári Irén kuratóriumi elnök

Kazáncsere az ebédlő épületében
A fenntartó Érdi Tankerületi Központ az iskola ebédlőjében januárban 
kicserélte a nyílt égésterű régi kazánt új, zárt égésterű, biztonságos 
kazánra és vízboylerre. A munkálatokat helyi vállalkozó végezte. 

A költségekhez hozzájárult Perbál Község Önkormányzata is. 
Köszönjük a fenntartó Érdi Tankerületi Központ támogatását 

és Perbál Község hozzájárulását a gázkazán cseréjéhez.
     Bors Andrea intézményvezető
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A Patakok Életmód Egyesület ajánlása
A „pandémia” különleges helyzetet teremtett mindannyi-
unk számára. Ennek ellenére azt gondoljuk, a szigorú 
szabályok betartása mellett is találhatunk kedvünkre va-
ló szépségeket. Messzire sem kell mennünk! A hűvös, nap-
sütéses időkben, maszkban, kimerészkedhetünk az egyre 
szépülő, épülő, fejlődő falunk utcáiba, a kicsit távolabb 
lévő földterületek útjaira. Vagy például Zsámbékon lát-
hatunk egy olyan kiállítást Jónás Jánosné jóvoltából, a 
Piac kiszolgáló épületében, ami kívülről, üvegen keresz-
tül tekinthető meg! Marika, a jelenlegi kiállító, tizenöt-
húsz év óta gyűjtötte a legkülönfélébb babákat, amelyek-
nek itt most, nagyjából a fele látható. A kisebb-nagyobb 

népviseletes és régebbi korszakot idéző babák, babako-
csik, kicsit csillapíthatják a kiállítások utáni vágyainkat. 
Mellette pár lépésre felkereshetjük a „zárdakertet”. Ez a 
terület 1908-ban került a Keresztes nővérek tulajdoná-
ba, akik tanuló, pihenő és imádkozó helyet hoztak itt 
létre diákjaik és maguk számára. A romantikus, tóval, 
szökőkúttal, kis utakkal kialakított árnyékos pihenőhely 
műemléki védettség alatt áll. Mögötte megnézhetjük az új 
játszóteret, vagy felsétálhatunk a Zichy-kastély környékére. 
Eltölthetünk akár egy órát is a friss levegőn kellemesen, 
kikapcsolódva, a távolságok betartásával. Sétáinkat sajnos 
csoportosan még nem tehetjük, de a hosszantartó bezártsá-
gunkat egyénileg, családilag már enyhíthetjük. 

Szöveg: Esztergomi Istvánné 
A fotókat készítette: Molnár Marianna

A KÖNYVTÁR HÍREI

I S K O L A I  É S  K Ö Z S É G I 

K Ö N Y V T Á R
TOVÁBBRA IS ”Ablak-kölcsönzés” 

A perbáli iskolai és községi könyvtár 
- keddenként 16-17 óráig és 

- péntekenként 9-10 óráig „ablak-kölcsönzés” 
szolgáltatással várja az olvasókat! 

Várjuk az igényeket a következő elérhetőségeken: 
kuti.maria@gmail.com, 06 20 280 9401 

A megrendelt könyveket összekészítjük és 
a könyvtár ablakán át átadjuk. 

A visszahozott könyvek miatt nem kell előre jelezni, 
a megadott időpontokban átadhatók az ablaknál. 

Sok új könyvvel, folyóirattal, hangoskönyvvel 
várjuk a kedves olvasókat!

A K T U Á L I S  A J Á N L A T U N K
H A N G O S K Ö N Y V E K

Agatha Christie: Gyilkosság Mezopotámiában, L. Frank Baum: Óz, 
a nagy varázsló, Nyulász Péter: Helka, Márai Sándor: A szegények 
iskolája, Jane Austen: Büszkeség és balítélet, Benedek Elek: Kerek 
erdő meséi, Háy János: A bogyósgyümölcskertész fia, Szerb Antal: 

Utas és holdvilág … és még sok más …
7 OK, AMIÉRT ÉRDEMES HANGOSKÖNYVET HALLGATNI

1. Nem foglal sok helyet
2. Időt takarít meg 

3. Nem kell az iskolai kötelezőkkel szenvedni 
4. Nem rontja a szemet
5. Javítja a memóriát

6. Jó nyelvtanulási lehetőség 
7. Gyógyít

SZ

A PATAKOK EGYESÜLET HÍREI

Mozdulj!

Szeretem a sportot. Az évek alatt kipróbáltam 
több sportágat. Főleg labdajátékokat játszot-
tam. Kézi-, kosár-, röplabda, sőt még a fociztam 
is. Később a tollaslabda és a Perbálon működő 
női torna által nyújtott mozgás lett az életem 
része.  Ami közös bennük az a csapatjáték. 
Sajnos erre a mai pandémiás időszakban nincs 
lehetőség. Mindinkább beszorulunk a lakásba, 

kevesebb inger ér minket, a télre jellemző 
szürkeség sem tesz jót a közérzetünknek. Az 
otthon/ irodában végzett munka után felüdülés, 
ha az ember kimehet a szabad levegőre. Mi 
itt Perbálon közel vagyunk a természethez. 
Pár száz méter kapun kívül és élvezhetjük 
községünket körülvevő magával ragadó tájat, 
bármerre is induljunk el. Én tavaly november-
ben kezdtem sétálni. Egyedül, a párommal 
vagy a szomszéd kutyájával. Nem olvastam 
utána, hogy a sétának milyen jótékony hatása 

van, csak éreztem, hogy ki kell mozdulnom, 
hogy utána tiszta fejjel tudjam a feladataimat 
végezni. Nekem bevált. Az interneten találtam 
decemberben egy felhívást az EFI (Egészségfej-
lesztési Iroda Budakeszi járás) rendezésében. 
Mozgás Kihívás – részvételi felhívás – Buda-
keszi járás (biatorbagy.hu) Sétálj alkalmanként 
3 km-t, vagy biciklizz 7km-t, igazolj 10 ilyen 
alkalmat, és nyersz. Igaz, a részvételhez inter-
neten kell regisztrálni és kell hozzá egy okos 
telefon is. De megéri, 5.000 Ft értékű ajándék-

csomag a jutalom. Jelentkeztem és teljesítettem. 
Nem is gondolná az ember, hogy milyen gyor-
san megtehető 3 km. Összeszámoltam, hogy a 
napi kb. 1 órányi és 2 hétvégi sétából január-
ban összesen 114,2 km, nagyjából 150.000 
lépés lett. Megerőltetés nélkül, kényelmesen.        
   „A séta a legjobb orvosság" - vallotta Hippok-
ratész, akit az orvostudomány megalapítójának
is tartanak. Az ókori görög orvos már évezre-
dekkel ezelőtt is hirdette, hogy a könnyű, 
rendszeres testmozgás segíthet megelőzni a 
legtöbb betegség kialakulását. Többek között 
növeli a tüdő kapacitást, ideális szintre hozhatja 
a vérnyomást, jót tesz az emésztésnek, erősíti 
a tónusos izmokat, segíti a gerinckörnyéki 
tartóizmok vérellátottságát, ezzel enyhíti a 
hátban jelentkező fájdalmat. Egy hosszabb séta 
a jó levegőn valósággal feltölt minket, és testi 
egészségünk mellett a lelkihez is hozzájárul. 

Szerencsére sok falubeli sétál. Van, 
aki napközben, mások munka után. 
Egyedül, baráttal, ismerőssel vagy 
családdal, néhányan kutyával indulnak 
útnak. Egyre többen választják a sétát 
egy fárasztó nap után. Akinek az elin-
duláshoz kell még egy kis inspiráció, 
ajánlom csatlakozzon a Budakörnyéki 
Önkormányzat Társulás „Lépéssel 
nyerhetsz!”  ingyenes kihívásához.  
Lépj velünk 2021. március 1. és június 
1. között!  (forrás: Egészégfejlesztési Iroda 
Budakeszi Járás) 

Jó egészséget, kellemes 
időtöltést kívánok a sétálóknak!  

Találkozzunk a szabadban!
Molnár Marianna

Patakok Életmód Egyesület
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2074 Perbál, Ipari Park 4. (Zimbo melle�)Címünk:
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KEDVEZŐ

Benzinkút!
Telefon: 06-26 631-229 06-30 211-1700

Kínálatunkból:
Esz 95-ös benzin, gázolaj
cégeknek üzemanyag ügyfélkártya-program
kenőanyagok, ízzók, gázpalack, üdítő, 
jégkrém, édesség

Irodáinkban előzetes időpont-egyeztetéssel 
várjuk kedves Ügyfeleinket. 

Teljes körű ügyintézés, az értékbecsléstől 
az adásvételi szerződésig! 

Várjuk eladó és kiadó ingatlanok tulajdonosainak ajánlatait 
Budakesziről és környékéről, és a főváros II. és XII. kerületéből.

10 éve a térség ingatlanpiaci szereplőinek 
szolgálatában!

A MIOSZ tagja, az etikus ingatlanos-névjegyzékben regisztrálva.

H I R D E S S E N  N Á L U N K!
Hirdessen Ön is az önkormányzat médiafelületein!

ÚJSÁG • FACEBOOK • HONLAP • CITYLIGHT
Hosszú távú lekötés esetén jelentős kedvezmények!

Aktuális médiaajánlatunk: 
http://perbal.hu/kozsegi-onkormanyzat/mediaajanlat/

Hirdetésfelvétel, bővebb információ:
Tóth Anna • szerkesztoseg@perbal.hu 06 30 320 6949

Perbáli Egyesületek, Alapítványok, 
amelyek fogadják az 1%-okat

Korszerű Iskoláért Alapítvány: 18666681-1-13
Karitász Perbál Egyesület: 18664885-1-13

Sportegyesület Perbál: 19830898-1-13
Szent Anna Alapítvány: 18670464-1-13

Patakok Életmód Egyesület Perbál: 
18713130-1-13

Vasárnapról elhalasztott mérkőzésünket pótol-
tuk február 25. estéjén és végre újra tét-
meccset játszhattunk a téli pihenő után. A 
körülményekre nem lehetett panasz, hiszen 
a magyar labdarúgó-válogatott felkészülési 
bázisán csaptunk össze a szomszédvár Budajenő 
csapatával.
   A 18. percben jól szállt be a labda egy szöglet 
után, Leandro Silva senkitől sem zavartatva 

fejelhetett a hosszú sarokba. Középső védő lé-
tére már hatodik gólját szerezte a brazil az idei 
bajnokságban. Bravó Leo! 
Horváth Patrik mutatta be a 31. percben kiváló 
képességeit, egy szép támadás végén oldalról 
tört be a büntetőterületre, majd okosan lőtte el 
a labdát a kapus mellett, 0-2.
Szelicsán Dominik állította be a félidei ered-
ményt a 43. percben, ezzel a góllal a fejekben 

vonulhattak pihenőre a csapatok, 0-3.
Egy felesleges feleselés után Dienes Zoltán 
játékvezető mutatta fel a piros lapot a szüle-
tésnapos Kutai Daninak. Kár volt érte, mert 
még csak a 66. percben jártunk. Megzavarta 
egy kicsit a csapatot a kiállítás, hiszen öt per-
cen belül, előbb egy büntetőből, majd egy remek 
egyéni megoldásból, két gólt ért el az ellenfél, 
2-3. Szerencsére Bayer Bence egy percen belül 

okos góllal válaszolt, lehűtve ezzel a buda-
jenői kedélyeket, 2-4. Jó volt látni, hogy 
a létszámhátránytól sem estünk össze, tíz 
emberrel is domináltunk és mi diktáltuk 
az iramot. A 77. percben Horváth Patrik 
duplázta meg góljaink számát, 2-5.
Somogyi Tibi adott lehetőséget a 88. 
percben, éppen az ellenféltől télen átiga-
zolt kapusnak, Szabiányi István váltotta 
Kreutz Áront a kapuban. Pisti meghálálta 
a bizalmat, hiszen remek kidobással hozta 
helyzetbe a középpályát, ahonnan érkezett 
is a passz Nagygyörgy Bence felé, aki 
nem teketóriázott. Három érintésből gól, 
sakk-matt, 2-6.
Szép volt fiúk!
Kura József

A PERBÁL SC HÍREI

FOGPÓTLÁSON
GONDOLKODIK?

Bejelentkezés:
+36 70 886 4878

vagy
info@dentinel.hu

Jöjjön el rendelőnkbe, szakorvosaink állapotfel-
mérés után pontos árajánlatot és kezelési ter-
vet állítanak össze, amely 3 hónapig érvényes.

A panorámaröntgen és
kezelési terv 8.000 Ft

amely a kezelés végösszegéből jóváírásra kerül

Kedvezményünk 2021.
március 31-ig érvényes!

2072 Zsámbék, Nyárfás utca 2.

KEDVEZMÉNYES FOGSZABÁLYOZÁS
KONZULTÁCIÓ és ÁRAJÁNLAT!

A konzultáció során a fogszabályozó szak-
orvosaink felmérik,hogy milyen lehetősé-
gek vannak,mire lehet számítani a kezelé-
si idő és költségek tekintetében.

Amennyiben a kezelés elkezdődik,
a konzultáció ára levonásra kerül!

Az elkészült árajánlat 1 hónapig érvényes!
Páros vagy testvér kedvezmény!!!
A 2. fogszabályzó készülék árából
15% kedvezményt biztosítunk!

Az akció 2021. 04. 31-ig érvényes.

Megvan a k i lencedik g yőzelem is
B u d a j e n ő i  K S E  -  P e r b á l  S C  2 - 6 ,  ( 0 - 3 )
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Bárányné Herényi Mónikával,

M

ségen. Erre a helyzetre valamelyest
fel voltunk készülve, mivel az önkor-
mányzattal már jó előre felállítot-
tunk egy válságtervet. Szerencsénkre 
ennek az időszaknak a nagy részé-
ben digitális oktatás volt az iskolá-
ban, és az óvodában is csak két cso-
port működött.  Kaptam külső 
segítséget; mindent teljesen lefertőtle-
nítettünk, valamint a Közösségi Ház 

és az óvoda munkatársai besegítettek 
a napi konyhai teendőkbe. Ezidő 
alatt külső közétkeztetőtől vásárol-
tuk az élelmezést, és azt osztottuk a 
gyerekeknek; a nyugdíjasoknak pe-
dig a Teletálon keresztül oldottuk 
meg az étkeztetését. 
Meglepő és örömteli volt számunkra, 
hogy mennyire vártak már min-
ket vissza. A lányok hamar meg-

kiszolgáló rendszerben működött az 
iskolai étkeztetés. Ez azt jelentette, 
hogy a gyerekeknek ki voltak rakva 
az evőeszközök, poharak, mindenki
elvett egy tálcát, adott esetben gyü-
mölcsöt, kenyeret, … 
Most mi a konyhán belül osztjuk ki 
ezeket a tálcákra. A kancsók koráb-
ban kint voltak az asztalokon, most 
az ebédeltető pedagógusok töltik a 
gyerekeknek az innivalót. 
Ezek plusz feladatot jelentenek, de 
úgy látjuk, hogy erre szükség van és 
nem is okoz gondot. 
A vendégétkezőknek kötelező a 
maszk viselése, valamint a folyosóra 
egyesével léphetnek csak be, illetve a 
gyerekek tanórái alatt érkezhetnek 
az ebédért, hogy még az udvaron se 
találkozzanak. 
   - Hogyan érintette Önöket a covid 
járvány?
   - Mint mindenkit, minket is új 
kihívások elé állított. Amikor tavaly 
március közepén, az első hullám-
ban digitális oktatásra álltak át az 
általános iskolák és az óvodában 
rendkívüli szünet volt, mi továbbra 
is nyitva maradtunk. Kiszolgáltuk 
a vendégeket, a nyugdíjasokat és az 
olyan igénylőket, akik szerették vol-
na így megoldani a helyi köznevelési 
intézménybe járó gyerekeik otthoni 
étkezését. Ebben az időszakban az 
önkormányzat három autóval szállí-
totta házhoz az ételt, és eldobhatós 
edényeket használtunk, így csök-
kentve a járvány-veszélyt. Tavaly 
nyáron sem zártunk be, többek 
között azért sem, hogy a szintén 
nyitva tartó óvodát kiszolgáljuk. 
Számos vendégétkezőnk volt ekkor, 
és sok gyereknek vitték az étkezést. 
   - … Idén januárban aztán betört 
a konyhára is a vírus…
   - Amikor az iskola teljes lezárás 
alá került, akkor derült ki a mi 
kollégáinkról is, hogy megfertőződ-
tek, hatból négyen túlestek a beteg-

- Még 2013. nyarán vette át a kony-
ha élelmezésvezetői feladatait. 
Változtak-e az utóbbi években a 
munkájukhoz kapcsolódó szabályo-
zások, feltételek?
   - A közétkeztetési szabályozások 
az elmúlt években változatlanok. 
Továbbra is meg van számunkra
szabva a főzésnél használható só-
mennyiség, valamint a napi és heti 
tápanyag összetétel. A gyerekek is 
egyre inkább hozzászoknak ehhez, 
és én nem érzek már közel se akkora 
ellenállást, mint korábban. 
Nyolc év után először idén kénytele-
nek voltunk egy nem egészen 10%-os
emelést bevezetni, mert igencsak el-
szálltak az élelmiszerárak, amit le 
kellett követni. 
Az önkormányzat az idei évtől át-
vette a korábbi ellátótól, a Máltai 
Szeretetszolgálattól a nyugdíjasok 
étkeztetését. Ez csupán annyin vál-
toztat, hogy az elszámolás nem a 
Máltával, hanem az önkormányzat-
tal folyik. 
   - Az évek során több felújítás, 
korszerűsítés történt a konyhán. 
Melyek voltak ezek és mit jelentenek 
a konyha életében?   
   - Ennek a nagy felújításnak a kere-
tében teljesen le tudtuk cserélni az 
összes gépünket és sokkal korszerűbb
technikákat tudunk használni most,
mint korábban. Kaptunk egy moso-
gatógépet, kombi párolót, egy 
nagyobb méretű burgonyakoptatót, 
valamint zöldségaprítót. Az újítások 
által sokkal felkészültebben és egész-
ségesebben tudunk főzni.
Emellett megújultak a burkolatok

(járólap, csempék), valamint az 
elektromos vezetékek cseréje is meg-
történt. Mondanom se kell, hogy 
ez már ráfért a konyhára, úgyhogy 
nagyon örültünk neki. 
A felújítások a konyha épületének 
külső szigetelésével, nyílászáró cseré-
jével folytatódtak, majd az idei év-
ben a fűtés- és melegvíz ellátás kor-
szerűsítése keretében kazáncserére is 
sor került. Mindezen beruházások 
az iskolával közösen zajlottak.
   - Milyen személyi feltételekkel dol-
goznak és történt-e az elmúlt évek-
ben változás ezen a téren?
   - Jelenleg heten dolgoznak a kony-
hán. Mivel az egyik korábbi kony-
halányunk beköltözött Budapestre, 
ezért nehézkessé vált számára a köz-
lekedés, helyette egy perbáli kolléga-
nővel dolgozunk együtt. 
   - Hány személyre főznek és mi van 
a számok mögött?
   - Négyszáz fő kiszolgálására van 
engedélyünk, ennyire főzhetünk. Ezt
már az én vezetői időszakom alatt 
kértük, de nem is tudjuk tovább bő-
víteni, mert a konyha méreteinél 
fogva erre ad lehetőséget. Az iskolá-
ba kétszázhét gyerek jár, 90%-uk 
nálunk étkezik, az óvodába nagyjá-
ból százan, ők mind nálunk étkez-
nek és emellett száz vendéget tudunk
kiszolgálni. A vendégek között van-
nak a nyugdíjas ellátottak, ezen kí-
vül a falu lakosai közül van még 
számos vendégünk. Sokan választa-
nak minket, ennek nagyon örülünk, 
mert ez jó visszajelzés a számunkra.
   -Vezettek-e be új higiéniai szabá-
lyokat a járvány miatt?
   -Természetesen rendszeresen fertőt-
lenítünk, ez eddig is így történt. 
Ezen kívül magunktól hoztunk né-
hány új szabályt. Az egyik ilyen, 
hogy az iskola ebédlőjében nem te-
szünk terítőt az asztalokra, ami nem 
túl szép, viszont sokkal fertőtleníthe-
tőbbek. A másik, hogy korábban ön-

gyógyultak és újraindult nálunk a 
főzés. 
   Elmondhatom, hogy a járvány-
helyzettel terhelt nehéz időszakok-
ban nem maradtunk egyedül; ezúton 
is köszönöm mindazoknak, akik a 
zavartalan konyhai ellátás megszer-
vezésében bármilyen módon közre-
működtek!

Tóth Anna

B e s z é l g e t é s

a Mézeskalács Óvoda és Konyha
élelmezésvezetőjével

Természetjárás és kincskeresés
Mi is az a geocaching? 

A geocaching lényege, hogy egy ládikát (ez a „geocache”, 
magyarul geoláda) egy játékostárs elrejt egy olyan he-
lyen, amit felfedezésre, megismerésre érdemesnek tart, 
majd GPS-szel beméri a rejtekhely koordinátáit, és a 
bemutatandó látnivalóról egy ismertetőoldalt készít. A 
geoláda - jóváhagyás után - megjelenik a geocaching.hu 
honlapon, ahonnan a játékosok letöltik az adatokat saját 
GPS-ükre vagy mobiltelefonjukra, és megkeresik a geo-
ládát.
   A geocaching tehát alapvetően szabadidős tevékenység, 
természetbarát hobbi. A geocaching-et hazánkban a Ma-
gyar Geocaching Közhasznú Egyesület (MGKE) képviseli.
Maga a geoláda általában egy vízhatlanul záródó háztartá-
si műanyag doboz, amely elég nagy ahhoz, hogy elférjen 
benne egy látogatói napló („logbook”), egy játékismertető 
(elsősorban a véletlenül odatévedők számára), egy íróesz-
köz és néhány apró ajándék. A sikeres megtaláló beírja a 
látogatás időpontját és a játékban használt nevét a napló-
ba. A felnőtt játékosok számára többnyire a naplóban 
található jelszó a legfontosabb zsákmány, mivel ezzel 
tudják a geocaching.hu oldalon bejelenteni a találatukat 
és megosztani kalandjaikat. A gyerekeket elsősorban a 
láda kincsei hozzák lázba: a magukkal hozott ajándékért 
cserébe választhatnak valami hasonló értékűt a dobozból. 
A látnivaló, a ládához vezető túra pedig kicsinek, nagy-
nak egyaránt élmény.

Pe r b á l H o z Kö z e l I  l á d á K:
- FeHér útI KIlátásoK

- a csend HangjaI

- Ilona-laK

- nagy-szénás

A geocaching-ről bővebben:
https://www.geocaching.hu  

Facebook: 
https://www.facebook.com/geocachinghu/ 

A „Fehér út” és a Meszes-hegy
A Nagykovácsi-Perbál-Zsámbék útvonalon kanyarog a sárga 
jelzésű turistaút. Neve a római korban eredeztethető, ekkor 
még kereskedők használták ezt a kikövezett római kereskedel-
kedelmi útvonalat. A jelzést követve festői kilátás nyílik a te-

lepülésre és a Zsámbéki-medencére, távolabb a Vértes és a 
Gerecse vonulatai is láthatók.
   Az első Perbáli Határjárás alkalmával, Budajenő-Perbál-Nagy-
kovácsi hármashatáron felállított határkő jelzi a települése-
ket. A 412 méter magas gerincen vadvirágos, füves, árvalány-
hajas tisztások és fenyőcsoportok tarkítják az utat. Ezzel a 
csúccsal átellenben, a Zajnát párjaként, a perbáliak által csak 
„Kopasznak” hívott hegy, a Meszes-hegy magasodik. Legma-
gasabb pontja 381 méteren található, ezzel pedig egyike a 
Zsámbéki-medence kilátópontjainak, ahonnan közel a teljes 
kistáj belátható. 
  A Duna-Ipoly Nemzeti Park Budai Tájegység területéhez tar-
tozó Meszes-hegyet védett állat- és növényvilága, tölgyesek és 
sziklagyep növénytársulásai teszik értékessé.

" A csend hangjai" 
elnevezésű geoláda
 a Kopasz-tetején található

Ilona-lak

Fehér úti kilátások




